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Tussenstand 
Het project Genoeg Breed is ruim een jaar 
onderweg en daarmee halverwege de loop-
tijd. Eén van de doelen van Genoeg Breed is 
om voor 10 middelen samen met een aan-
vrager, te werken aan de toelatingsaan-
vraag. Hoe ver zijn we? 
 
Inmiddels zijn er voor 6 verschillende mid-
delen overeenkomsten met een aanvrager 
getekend en werkt de aanvrager met steun 
van Genoeg Breed aan de dossiervorming. 
Het gaat dan om een insecticide op basis 
van een plantextract, een feromoon, een 
natuurlijk gas, twee fungiciden op basis 
van zouten en een fungicide op basis van 
een micro-organisme. Omdat er voor 10 
middelen co-financiering beschikbaar is, 
worden nog gesprekken gevoerd om ook 
de overige plaatsten bezet te krijgen. 
 
Het project wil laten zien dat er in alle sec-
toren een plek is voor gewasbescher-
mingsmiddelen van natuurlijke oorsprong. 
Het oude project Genoeg was gericht op de 
glastuinbouw; Genoeg Breed heeft als 
motto: natuurlijke middelen voor alle teel-
ten. De 6 middelen waar we aan werken, 
hebben een toepassing in de fruitteelt, de 
akkerbouw, boomkwekerij, vollegronds-
groententeelt en glastuinbouw. Sector-
breed dus! 
 
Afgelopen half jaar is aan deze middelen 
gewerkt door aanvullend deugdelijkheids-
onderzoek uit te zetten om de aanvraag-
dossiers verder te onderbouwen. Deze 
proeven worden mede gefinancierd door 
Genoeg Breed. Door maximaal gebruik te 
maken van het extrapolatiedocument heeft 
men kunnen besparen op fytotox- en 
deugdelijkheidsproeven.  

 
Ook TNO en het RIVM zijn ingeschakeld 
voor literatuurstudie en advies over de 
veiligheid van de producten. 
 
Halverwege het traject zijn we iets over de 
helft met het vinden van partners voor het 
project. Voor geen van de middelen is de 
echte aanvraag al ingediend. We zitten 
daarom nog in het voortraject: het maken 
van goede dossiers die deugdelijkheid en 
veiligheid aantonen. Hoe zorgvuldiger we 
dit voortraject samen met de aanvrager 
doorlopen hoe groter de kans van slagen. 
Daarna volgt de aanvraagprocedure met 
de wettelijke termijnen (zie vorige nieuws-
brief of www. GENOEG.net). De projectuit-
voerders CLM, PD en CTB en de aanvragers 
houden elkaar scherp zodat een toch al 
lang proces geen onnodige vertraging 
oploopt. 

GENOEG Breed: inmiddels 
zes middelen in behandeling 

 

  

 

Voor meer informatie 

 
CLM 
Contactpersoon: Tycho Vermeulen 
T 0345 470 700 
E tvermeulen@clm.nl 
 

 
 
 
www.GENOEG.net 
  

 

Wat kost een aanvraag? 
 
Dit is een van de eerste vragen die gesteld wordt bij de voorbereidingen voor het indienen van een aanvraag. Hier is echter 
niet een-twee-drie antwoord op te geven omdat het CTB de kosten uitgesplitst heeft, in plaats van met een paar standaard-
tarieven werken. Er zijn een paar kostenposten die steeds terugkomen; de aanvraagkosten en de eindbeoordelingskosten.  
De beoordelingskosten van de verschillende elementen worden alleen in rekening gebracht als daar ook werk voor is  
verricht. Een volledig overzicht van de kosten voor een aanvraag zijn te vinden op de internetsite van het CTB in het menu  
“Procedures en Toetsingskader” onder de knop “Tarieven”. Zie http://www.ctb-wageningen.nl 
Kortweg wordt per vraag van het aanvraagformulier een bedrag voor samenvatten, evalueren en beoordelen van de gegevens 
in rekening gebracht.  
 
In de eerste Nieuwsbrief van Genoeg Breed is de nationale en Europese aanvraagprocedure uitgelegd. Er is ook qua kosten 
een onderscheid tussen deze procedures. In principe geldt voor een Europese aanvraag een vast tarief van  !208.000,-.  
Voor werkzame stoffen die voor 1993 al op de Europese markt waren (de zogenaamde lijst 4 stoffen), wordt niet gerekend 
met een vast bedrag, maar worden de gemaakte kosten doorberekend. Het voert te ver om in dit korte stukje diep in te gaan 
op de kosten. Globaal liggen deze tussen de ! 20.000,- en ! 258.000,- voor een enkele stof. Vanwege deze grote spreiding 
worden de aspirant-aanvragers dan ook aangeraden advies in te winnen bij de Helpdesk of de projectgroep Genoeg Breed. 
 

 
  

Klankbord 
Op 12 oktober jl. is de klankbordgroep voor 
de tweede keer bijeengeweest. Vertegen-
woordigers van LNV, VROM, SZW, Artemis, 
Agrodis, Biologica, Nefyto, LTO en het 
onderzoek spraken samen met het project-
team (CLM, PD en CTB) onder andere over 
de voorgestelde wijzigingen in de Richtlijn 
91/414 (waarover meer in de volgende 
nieuwsbrief) en de 'problematiek' van de 
kleine aanvragers. Tot nu toe lukt het on-
voldoende om deze laatste groep met de 
beschikbare co-financiering, de rugge-
steun te geven die deze groep nodig heeft 
om tot een toelatingaanvraag te komen. 
Artemis ziet het vormen van een task-force 
als belangrijke oplossingsrichting. Dit 
biedt aanvragers zowel financieel als in-
houdelijk de kans om toch toelating van 
hun producten te realiseren.  



 

 

 

 

 
Interview met Gert Versteeg, namens Artemis lid van 
de klankbordgroep van Genoeg Breed. 
 
 
Waarom vind je het project Genoeg Breed  
belangrijk? 
"Als Artemis vinden we het project Genoeg Breed 
belangrijk omdat we met alle betrokken partijen 
(overheid, onderzoek en bedrijfsleven) aan één tafel 
zitten om uiteindelijk gezamenlijk te komen tot een 
praktische en haalbare toetsing- (lees registratie) 
methode te komen voor producten met een laag 
risico. Waaronder producten van natuurlijke oor-
sprong." 
 
 
Wanneer ben je tevreden, wat wens je dat  
Genoeg Breed bereikt? 
"Wij zijn tevreden als we er met z'n allen in slagen 
om zowel Nationaal als Europees een toetsingska-
der te hebben waarbij ook de laag risico producten 
een duidelijk omschreven plaats hebben verkregen 
in de Wetgeving en voor alle betrokkenen het haal-
baar is een registratie te verkrijgen." 
 
 
Welke belemmeringen ziet  Artemis voor de 
toelating van natuurlijke middelen en wat 
gaat ze er aan doen?  
"De belemmeringen zijn denk ik wel bekend; kos-
ten, procedure en verschil tussen de diverse lidsta-
ten zijn een paar voorbeelden. Als Artemis kunnen 
we hier niet veel aan doen, behalve ons inzetten in 
diverse projecten zoals Genoeg Breed en er voor 
zorgdragen dat wij worden gehoord. Daarnaast 
zullen we ook onze leden informeren en uitnodigen 
om hun bijdrage in het proces te (blijven) leveren." 
 
Op welke wijze draagt Artemis bij aan het 
legaal gebruik van natuurlijke gewas-
beschermingsmiddelen? 
"Als Artemis hebben we zoals je weet, een algemene 
gedragsregel die al onze leden hebben onderte-
kend. Hierin zijn afspraken gemaakt over verkoop 
en toepassen van middelen. Echter er is een grijs 
gebied in regelgeving, bijvoorbeeld de plantver-
sterkers. Inmiddels is, in het voorjaar, door de le-
denvergadering besloten tot het invoeren van een 
beleidscommissie waarbij misbruik en het niet 
naleven van de gedragscode kan worden gemeld. 
Een onafhankelijke commissie doet dan vervolgens 
onderzoek en brengt een advies uit aan beide par-
tijen. De opzet is vergelijkbaar met die bij de Nefy-
to. Alleen iets minder formeel. Mogelijk behoort 
ook certificering van producten tot de toekomstige 
werkwijze. 
 
 
 

Wat gebeurt er over de grens? 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Artemis ziet kansen 
 

Wat kunnen we nog meer van Artemis  
verwachten op het gebied van GNO's? 
"Naast een actieve bijdrage in Genoeg Breed zal in 
de komende periode ook een actievere voorlichting 
op dit gebied plaats gaan vinden naar onze leden. 
Hiertoe zal o.a. de website worden verbeterd. Daar-
naast werken al diverse bedrijven (leden) samen om 
GNO's te verbeteren en wellicht ook te registreren." 
 

Deze keer: Verenigd Koninkrijk 
 
 
Niet alleen in Nederland staan natuurlijke gewasbeschermingsmiddelen in de belangstelling. 
Ook het Verenigd Koninkrijk heeft een pilot project voor 'biologicals'.  
Het project dat in juni 2003 van start is gegaan, wordt uitgevoerd  
door de Pesticides Safety Directorate (de Engelse CTB) en komt voort  
uit de zorg over het gebrek aan alternatieve beheersingsmogelijkheden  
van ziekten, plagen en onkruiden.  
Doel van de pilot is om de beschikbaarheid aan 'biologische' bestrijdingsmogelijkheden te 
vergroten.  
 
Hiervoor wordt op een vergelijkbare wijze als binnen Genoeg Breed gewerkt: door het organi-
seren van expert-meetings voorafgaand aan het indienen van een toelatingsaanvraag, wordt 
geprobeerd om tot een beter begrip van de toelatingseisen te komen zodat het dossier ook de 
gevraagde antwoorden bevat en geen vertraging oploopt.  
In plaats van een co-financieringsregeling zoals bij Genoeg Breed (tot ! 100.000,- per firma op 
basis van 50%-50%), werkt het Verenigd Koninkrijk met speciale tarieven voor deze groep van 
aanvragen.  
 
Een concreet resultaat van dit project was de (voorlopige) toelating in 2004 van een feromoon 
ter bestrijding van de fruitmot in appel en peer. Een viertal middelen op basis van micro-
organismen bevinden zich in verschillende stadia van het toelatingsproces. Genoeg Breed 
heeft contact met het PSD om zo efficiënt mogelijk te kunnen werken.   

 

 

Bezoek ook de website van GENOEG Breed. Hier treft u de volgende  
rapportages aan: 
 
Eind rap po rtage: Genoe g Toe gelaten 
Datum: oktober 2005  
 
Tussenrap po rtage Genoe g Bree d 
Datum: september 2005  

www.genoeg.net 

 

 
Artemis is de branchevereniging van Nederland-
se en Belgische bedrijven die natuurlijke gewas-
bescherming voorstaan.  
Het doel van de vereniging is de belangen te  
behartigen van de aangesloten bedrijven.  
Daarbij is Artemis ook een forum voor onderne-
mers, overheden, land- en tuinbouworganisaties, 
consumenten en milieuorganisaties die bewust 
betrokken willen zijn bij de ontwikkeling van een 
duurzame gewasbescherming.  
Het lidmaatschap van Artemis betekent dat men 
meedenkt over een toekomstige gewasbescher-
ming die milieuvriendelijk en veilig, en zo goed-
koop mogelijk is. 
 


